

“**ဆေးပို့တော့ ရိုက်ယိုက်လွင်းစပ်တိုက် ဆွဲမိုင်းတံးပွတ်းဂင် ခလး  
ရှ်းဂူဆ်းမိုင်း လံးပွတ်းစိုဆ်းရှ်းယေး**”

**စော့ပိုဆ်းဖေဝ်,မုဂ်လုမ်းတူင်,ပွင်းဂူဆ်းတံး**  
ဝမ်းထိ 6 လိုဆ်းဆူင်,ပီမ်,ပိုဝ်, ပီ 2015

ယွဆ်းတပွဲသိုက်မာဆ်းဆေးပို့တော့, စပ်တိုက်ဆွဲမိုင်းတံးပွတ်းဂင် တင်းစတ,လိုဆ်းကွက်,ထူင်,ပိုဝ်; ဝမ်းထိ 6  
တော့,ထိုင်ယာမ်းလီဝ် တီမ်ဆိုင်;လိုဆ်းယဝ်းစလး; ရှ်းဂူဆ်းမိုင်း လံးပွတ်း,လီဝ်းလုတံးသေကမ်,ဂး ဂူဆ်းမိုင်းလံး  
ပံးဖေးသိုက် မီးယူ, 6000 ဂေ့.ပံ။

ပင်တိုက်ပွတ်းဆွဲ တပွဲသိုက်မာဆ်းလွဲ.ကီဆ်းရှ်းသိုက် 14 တပွဲဂွင်၊ လွဲ.ရှ်းရှ်းဂင်လူင်၊ ကိတ်,ပးရှ်းမိဆ်  
ယိုက်သိုက်လှိုင်းဆွဲ စပ်ယိုက်စလး; ရှ်းဂူဆ်းဆိုင်ယိုင်၊ လုက်ကွဆ်, ခလး; ဂူဆ်းထပ်;ဂူဆ်းစဂ, ဆွဲပိုင်းမိုင်းသူး၊  
မိုင်းဆွင်၊ ဂေးသီး၊ တာင်ယာမ်း လှိုင်းဆွဲ လံးပိုဆ်းပွဲ,ပီတ်; သူဆ်းဆေးရှ်းယေး တာ,မူ,ဝါဆ်း; 22 မူ,ဝါဆ်း။

ဂူဆ်းမိုင်းလှိုင်းပိုဆ်းပွဲ,ဖေးပီတ်; သူဆ်းဆေးရှ်းယေးဆဆွဲ မိုင်းလီဝ်လံးပံးမးရှ်းတီးယူ,တမ်းသပ်းလှိုင်းစာပ်းဝံ  
သေ လှိုင်း,တာင်းလွဲ;ထီမ် စပ်ဆမ်တင်းဂိဆ်၊ ယးယူ၊ ခွပ်းကုဆ်,ခလး; လွင်းစတ.ဂင်;တး,စပ်။ လှိုင်းသေဆဆွဲ  
လုမ်းသိုက်မာဆ်း; တိုက်,သိုပ်,ပိုက်ယိုက်ရှ်းရှ်းသုဆ်းဂူဆ်းပံးဖေးသေကမ်,ဂး စတ.ရှ်းပးတွဆ်းတး,လွင်းလွဲ;  
ထီမ်ဂူဆ်းပံးဖေးလှိုင်းဆဆွဲထိုင်။

ကမ်ရှ်းရှ်းလှိုင်းဆဆွဲထိုင်;ကမ်ဆိုင်;သမ် ခဆ,ပီ,တော့,ကပ်စော့ကင်းဝး; ဂွပ်းတိုက်ပီဆ်ပင်တိုက်ယူ,ခလး;  
ဆင်,ရှ်းဂူဆ်းမိုင်း တေကမ်,လင်းလွဲ.သုဆ်,လှိုက်တင်းဆဆွဲ ပိုဆ်းဖေဝ်,ကမ်,မီးပင်လှိုက်တင်း; ဆွဲလေးပိုင်းမိုင်းသူး၊  
ဂေးသီး ခလး; တာင်ယာမ်း။ ဂွပ်းပိုဝ်;ဝး; လုမ်းသိုက်မာဆ်း;စပ်တိုက်ဆ်းရှ်း.ဝံဝး; ဆွဲပိုဆ်းတီးဆဆ်း; စပ်တိုက်တေ  
ကမ်,စပုဂါဆ်းလှိုက်တင်းလံး။

ကမ်လုမ်းသိုက်မာဆ်းရှ်းပင်တိုက်ပွတ်းဆွဲ ပွင်,ဝး;ခဆ,ပီ,တော့,စပ် ကမ်,ရှ်းလံးလွင်းခမ်းယီမ်စတုစတုစလး;  
ရှ်းဂူဆ်းစော့တူက်လှိုင်းလွင်းခမ်းယီမ်တင်း လုမ်းပု,တီ,မ့်,သုင်လိုင်;တံး/တပွဲသိုက်လိုင်;တံးလုလီဝ်။ သင်လှိုင်းဝး  
တပွဲသိုက်မာဆ်း; ရှ်းလံးခမ်းယီမ်စတုစတုဆ်းလိုင် စပ်ထုက်,လီဂိုက်လွင်းပိုက်ယိုက်သေ ဖေတ်;မုဂ်,လုမ်းယိပ်း  
ရှ်းဂင်လမ်းရှ်းဂူလုမ်းလုမ်း စပ်ရှ်းလှိုင်းလံးမိုင်း “လိက်ရှ်းမာဂိုက်တိုက်ပတ်းပိုဆ်းလိုင်;မိုင်း” သေ  
ကုပ်,ကုပ်,ဂါဆ်းမိုင်း။ ကမ်ဆွဲလံးရှ်းလီဝ်;လီဝ်;ဝး; ခဆ,ပီ,တော့,ဆဆွဲ ရှ်းဂိုက်;ခဆ ဂါဆ်းဂေ့,သင်းလွင်းခမ်း  
ယီမ်သေ သိုပ်,လွဲ.လွက်လံးလီဝ်;စပ် စပ်ရှ်းကပ်ရှ်းရှ်း;ရှ်းတိုက်ပီဆ် ဆွဲဆေးလိမ်တံးစလး;လမ်းရှ်း။

မုဂ်,လုမ်းတူင်,ပွင်းဂူဆ်းတံးရှ်းစား; လင်,လံးတုက်ယွဆ်းတီးခဆ,ပီ,တော့, ရှ်းဂိုက်ဂမ်းလီဝ်လွင်းပိုက်ယိုက်ဆွဲ  
မိုင်းတံးပွတ်းဂင် ခလး; ဆွဲပိုဆ်းတီးတင်,လမ်းရှ်းဆွဲမိုင်းရှ်းတုမ်မိုင်းမာဆ်း။ လှိုင်းသေဆဆွဲ ရှ်းဂိုက်ယိုက်  
လွင်းစပ်;ရှ်းကပ် ရှ်းရှ်းရှ်းတိုက်ပီဆ် ဆွဲပိုဆ်းတီးလမ်းရှ်း တော့,ပေးမီးလွင်းဖေတ်,တစု, လီတ်;လင်,  
ဆဆ်းယဝ်။

